
  انتخاب سرمربی 
شيوا نوروزي
    گزارش

جدید تی�م ملی 
چالش مهمی است 
که این روزها بازتاب های متفاوتی در رسانه های 
کشورمان داشته اس�ت. چالشی که فدراسیون 
فوتبال تلاش می کند آن را چراغ خاموش و به دور 
از هیاهو پیگیری کند، اما اخبار منتشر شده در 
نش�ریات داخلی و خارجی نام هروه رنار، مربی 
فرانس�وی را س�ر زبان ه�ا انداخت�ه اس�ت. 
پس از ناکامی تیم ملی در جام ملت های آسیا کار 
کارلوس کی روش در ایران به پایان رسید و با رفتن 
او انتخاب جانشین کی روش دغدغه اهالی فوتبال 
کشورمان شد. با اینکه در همان ابتدا موضع گیری 
یکی از مدیران وزارت ورزش در خصوص سرمربی 
جدید حواشی   به دنبال داشت، اما خیلی زود معلوم 
شد که خبری از نام های بزرگ نیست و مهدی تاج و 

همکارانش گزینه های دیگری را مدنظر دارند. 
   گزینه فرانسوی؟

چند روزی است که نام سرمربی تیم ملی مراکش 
در محافل فوتبالی مطرح می شود و حتی خیلی ها 
منتظرند در چند روز آینده قرارداد او شکل و شمایل 
رسمی به خود بگیرد. هروه رنار، همان کسی است 
که از او به عنوان گزینه اصلی فدراسیون یاد می شود 
و اینگونه که برخی رسانه ها تأکید دارند، مذاکره 
با رنار به ش��کلی جدی پیگیری می ش��ود. مربی 

فرانسوی با اینکه هنوز قراردادش با تیم ملی فوتبال 
مراکش به پایان نرسیده، اما پیشنهادهای خوبی از 
چند کشور دارد. در بین این پیشنهادها گویا اصرار 
مسئولان ایرانی برای مذاکره بیش از همه بوده تا 
جایی که رسانه های مراکش��ی نیز به این مسئله 
واکنش نشان داده اند. رنار قراردادش تا پایان جام 
ملت های آفریقا با مراکشی ها اعتبار دارد و از آنجا 
که این رقابت ها برای این کشور آفریقایی اهمیت 
زیادی دارد، آنها انتظار دارند س��رمربی ششدانگ 
حواس��ش را معطوف به جام ملت های قاره سیاه 
کند. با وجود این، هروه رنار به دلایلی نامعلوم نتایج 
بازی های یوزپلنگ های ایرانی را در جام ملت های 
آسیا تعقیب می کرد و حتی بازی ایران -  ژاپن را نیز 
در کنار مسئولان کشورمان از نزدیک زیر نظر گرفت 

و برخی نکات فنی را نیز یادداشت کرد! 
با رفتن کی روش و انتش��ار خبر مذاک��ره با مربی 
فرانسوی معلوم ش��د که حضور او در ورزشگاه بن 
زاید بی دلیل نبوده است. توافق روی برخی بندهای 
قرارداد تنها موارد باقی مانده مذاکرات طرفین است 
و در صورت توافق نهایی، رنار تا سال 2022 روی 
نیمکت تیم ملی فوتبال کشورمان خواهد نشست.

با توجه به سابقه ای که هروه رنار دارد، به نظر می رسد 
او می تواند پس از هشت سال جانشین خوبی برای 
کی روش باشد. البته او علاوه بر علاقه مراکشی ها 
برای ادامه همکاری، پیش��نهاد ام��ارات را هم در 

دست بررسی دارد. اماراتی ها که از عملکرد زاکرونی 
در جام ملت ها راضی نیستند به دنبال جایگزین 
دیگری ب��رای او می گردند. کارنامه مربیگری مرد 
50 ساله در عرصه ملی قابل قبول است؛ رنار پیش از 
این هدایت تیم های ملی ساحل عاج، زامبیا و آنگولا 
را برعهده داش��ته و هم اکنون نیز س��کان هدایت 
مراکش را در دس��ت دارد. با این حال او تجربه ای 
در هدایت تیم های آسیایی ندارد. تیم ملی مراکش 
با س��رمربیگری هروه رنار در جام جهانی مغلوب 

شاگردان کی روش شد. 
   فیفا  دی  دوم

همانطور که اش��اره شد فدراس��یون فوتبال به 
هیچ وجه دوس��ت ندارد در خصوص گزینه های 
س��رمربیگری تیم مل��ی صحبت کن��د. مهدی 
تاج پس از جام ملت ها ت��لاش می کند در مورد 
انتخاب مرب��ی جدید محتاطانه س��خن بگوید. 
تاج دی��روز در حاش��یه مجمع هیئ��ت فوتبال 
استان خوزس��تان باز هم پاسخ دقیقی به سؤال 
خبرنگاران در این باره نداد: »ما در این چند روز 
خیلی درباره این موضوع حرف زدیم. هیچ کس 
برای انتخاب س��رمربی تیم ملی ب��ه ما توصیه 
تعجیل نمی کند. ما فیفادی اول را به باشگاه ها 
دادیم تا فشردگی لیگ را کم کنیم. برای فیفادی 
دوم هم حتماً سرمربی را انتخاب می کنیم و هیچ 
مش��کلی در این زمینه وجود ندارد. ما حتی اگر 

الان سرمربی تیم ملی را انتخاب کرده بودیم، باز 
هم فیفادی اول را برای کم کردن فشردگی لیگ 

استفاده می کردیم.«
   واکنش های متفاوت

رس��انه های مراک��ش نگ��ران آینده تی��م ملی 
این کش��ور در جام ملت های آفریقا هس��تند. 
خبرگزاری مهر دیروز گزارش یکی از سایت های 
مراکش )lesiteinfo( را با عنوان »رسانه های 
ایران دست بردار رنار نیستند«، منتشر کرد: »بر 
اساس گفته برخی از افراد نزدیک به مهدی تاج، 
رئیس فدراسیون فوتبال ایران، مربی فرانسوی 
به زودی به عنوان مرب��ی تیم ملی ایران معرفی 
خواهد ش��د. ایران بعد از شکس��ت مقابل ژاپن 
در جام ملت های آس��یا بدون مربی مانده است. 
حضور رن��ار در جایگاه ویژه ورزش��گاه ابوظبی 
برای تماش��ای دیدار تیم ملی ای��ران با ژاپن به 
شایعات دامن زده است. با این حال فوزی لکجا، 
رئیس فدراسیون فوتبال مراکش در ماه اکتبر در 
گفت وگو با رادیو ملی گفت که هدف اصلی رنار 
در مراکش قهرمانی در جام ملت های آفریقاست 
و این مربی می تواند تا س��ال 2022 با مراکش 
ب��ه کارش ادامه بده��د.« البته برخ��ی دیگر از 
سایت های داخلی نیز به شدت تلاش می کنند 
تا بحث توافق با مربی فرانس��وی را تمام ش��ده 

جلوه دهند. 

اخذ كرسي بين المللي هدفي 
كه با اتحاد به دست مي آيد

بهره گیري از توان مدیریت و نفوذ در مجامع بین المللي به علاوه داشتن حق 
رأي و تأثیرگذاري بر تصمیمات یکي از مواردي است که نقش بسزایي در 
موفقیت هاي ورزشي دارد. ورزش کشور سال هاست بابت ضعف در همین 
موارد نتوانسته است آنگونه که باید و شاید حق خود را بگیرد و در بسیاري 
از موارد هم شاهد حق خوري آشکار بوده ایم و البته کاري هم نتوانسته ایم 

انجام دهیم. 
سال هاست فریاد مي زنیم براي دیده شدن و تأثیرگذاري، علاوه بر پیروزي 
در میدان مسابقه باید در عرصه تصمیم گیري هم قدرتمند باشیم. باید در 
مجامع بزرگ ورزشي کرسي داشته باشیم تا بتوانیم حرفمان را به کرسي 
بنشانیم. مدت ها از آخرین باري که در کمیته بین المللي المپیک کرسي 
داشتیم، مي گذرد؛سمت مهمي که بنا به هر دلیلي خیلي راحت و مفت آن 
را از دست دادیم و بعد از آن دلخوش کردیم به پست هاي کم اهمیت، آن 
هم فقط در حد قاره کهن. پست هایي که خودمان هم خوب مي دانیم حتي 

براي شمارش آرا هم چندان به کار نمي آید. 
مدت هاست فریاد مي زنیم و باز جاي شکرش باقي است که در این روزهاي 
پایان سال یکي از اصلي ترین مس��ئولان ورزش حرف از اهمیت داشتن 
کرس��ي بین المللي در ورزش مي زند. حرفي ک��ه امیدواریم فقط در حد 
حرف نماند و در مقام عمل در سال 98 حداقل شاهد چند حرکت جدي در 
این خصوص باشیم.  رئیس کمیته ملي المپیک دیروز در تشریح اقدامات 
انجام شده در سال 97 به این مهم هم اشاره کرد. صالحي امیري گفت در 
این خصوص تلاش زیادي صورت گرفته اس��ت و بی��ش از ۳0 مذاکره با 
مسئولانOCA  ، IOCو فدراس��یون هاي جهاني انجام شده که بالاخره 
ثمره اش عضویت در هیئت اجرایي شوراي المپیک آسیا بوده است، اما هم 
ما مي دانیم و هم خود صالحي امیري به این حقیقت واقف است که این کافي 
نیست که اگر بود همین حالا در بسیاري از مباحث و چالش هاي بین المللي 
ورزشي با مش��کل روبه رو نبودیم. با این حال جاي شکرش باقي است که 
رئیس کمیته ملي المپیک از تلاش براي کسب کرسي هاي بیشتر و مهم تر 

و جهاني تر حرف مي زند. 
نوع نگاه و حرکت کمیته ملي المپیک را باید ستود، هرچند کافي نیست 
اما مي تواند یک شروع خوب و امیدوارکننده باشد براي جلوگیري از ضرر 
بیشتري که ورزش کشور را در میادین بزرگ ورزشي تهدید مي کند. نباید 
فراموش کنیم اگر قدرت اجرایي داشته باشیم مي توانیم به موقع و درست از 
ورزشکارانمان دفاع کنیم و جلوي اجحاف ها و حق خوري هایي را که بارها 
و بارها در رشته هاي مختلف دیده ایم،  بگیریم. از یاد نبریم که اگر کرسي 
بین المللي تأثیرگذار داشته باشیم مي توانیم حتي بیشتر و بهتر از آرمان هاي 

انقلاب اسلامي و خط قرمزهایمان در برابر شیطنت هاي رقبا دفاع کنیم. 
کمیته ملي المپیک راه درستي را در پیش گرفته است؛مسیري امیدوارکننده 
که بدون شک به سربلندي ورزش کش��ور منجر خواهد شد، هرچند نباید 
فراموش کرد که طي این مس��یر و رسیدن به هدف بس��یار سخت است و 
تلاشي چند برابر آنچه تاکنون انجام شده را مي طلبد؛تلاشي که باید کمیته 
ملي المپیک را در آن یاري کرد تا به نتیجه مطلوب برس��د. فدراس��یون ها، 
رسانه ها،علاقه مندان و دلسوزان ورزش کشور باید در این راه همدوش و همراه 
کمیته ملي المپیک باشند. آنچه تاکنون دیده شده است بعضاً بي خیالي و حتي 
برخي مواقع کارشکني و کج سلیقگي بوده است و مواردي که امید مي رود با 
عزم راسخي که از کمیته ملي المپیک در  کسب کرسي هاي بین المللي دیده 
مي شود به دست فراموشي سپرده شود و همه یکدل و متحد در راه اعتلاي 

ورزش کشور حرکت کنند. 

فريدون حسن 

ابهام های مذاكره با » رنار«!
گمانه زنی ها برای انتخاب سرمربی جدید تیم ملی فوتبال ادامه دارد

  مديران رسانه ملی جلوی بی اخلاقی
 و اسطوره كشی را بگيرند

فدراسیون کش��تی در بیانیه ای برخی اظهارنظرها در یکی از برنامه های 
تلویزیونی در م��ورد جهان پهلوان تخت��ی را خ��ارج از چارچوب اخلاق 
دانست و خواستار دخالت مدیران ارشد رسانه ملی برای پایان دادن به این 

بی انصافی ها در خصوص بزرگمرد کشتی کشور شد. 
در این بیانیه آمده اس��ت: »متأس��فانه در برنامه تلویزیون��ی اختیاریه از 
شبکه 5 سیما با تهیه کنندگی و اجرای آقای سیدمرتضی فاطمی شاهد 
ورود به حریم خصوصی و زندگی شخصی جهان پهلوان غلامرضا تختی 
و بی اخلاقی ها و ناجوانمردی ها در حق این بزرگمرد کشتی ایران و جهان 
هستیم. این امر متأسفانه با اصرارهای خارج از قاعده مجری و استفاده از 
افرادی که کمترین شناخت را از جهان پهلوان تختی دارند، صورت می گیرد 
که نشان از برنامه ای مش��خص برای تخریب چهره مردمی تختی دارد .  
فدراسیون کشتی در صورت تکرار این مسائل این حق را برای خود محفوظ 
می داند که برای دفاع از حق خانواده بزرگ کشتی و مرد بزرگ و جاویدان 

کشتی از طرق مختلف این موضوع را پیگیری کند.«

 كشتي ايران يک گام تا فينال جام جهاني 
رقابت ه�ای ج�ام جهان�ی کش�تی آزاد از صب�ح دی�روز در 
ش�هر یاکوتس�ک کش�ور روس�یه آغ�از ش�د و تیم ملي کش�تي 
کش�ورمان با پی�روزي در دو دی�دار اول خ�ود مقابل مغولس�تان 
و امریکا در آس�تانه حض�ور در فینال این مس�ابقات ق�رار گرفت. 
ایران که با تیمي مرکب از نفرات زیر 2۳ سال و چند کشتي گیر باتجربه در 
این رقابت ها حضور پیدا کرده، در نخستین دیدار خود مقابل تیم مغولستان با 
نتیجه 9 بر یک به پیروزی رسید .ملي پوشان کشورمان در دومین مسابقه شان 
موفق شدند امریکا را در یک مبارزه نفسگیر شکست دهند تا در آستانه رسیدن 
به فینال قرار گیرند. ایران صبح  امروز در سومین مسابقه برابر گرجستان قرار 

می گیرد و در صورت پیروزی در این دیدار، راهی فینال مي شود.

 مجم��ع انتخابات��ي فدراس��یون 
ج��ودو دی��روز برگزار ش��د و آرش 
میراسماعیلي با کسب بیشترین رأي 
بر صندلي ریاست این فدراسیون تکیه زد. در انتخابات روز گذشته 
که میراسماعیلي با جعفري، سیاحي و کابلي رقابت مي کرد، موفق 

شد ۳2 رأي از 4۳ رأي اعضاي مجمع را به دست بیاورد. 
رئیس جدید فدراس��یون که پس از انتخابش به این سمت حس 
قهرماني جهان را داش��ت اخلاق مداري را سرلوحه کارش عنوان 
کرد: »روز بزرگي ب��ود و از اینکه مورد لط��ف اعضاي مجمع قرار 
گرفتم خدا را ش��کر مي کنم. بای��د همه در کن��ار همدیگر براي 
اعت��لاي نام جودو ت��لاش کنیم. هم��ه دیدند اخلاق م��داري را 
رعایت کردم و از این ب��ه بعد هم رعایت مي کن��م.« اختلاف نظر 
برخي چهره هاي شناخته شده جودو با میراسماعیلي و همچنین 
استعفاي منصوري سرمربي تیم ملي سؤالي بود که رئیس جدید 
فدراسیون به آن پاسخ داد: »فروردین ماه مسابقات قهرماني آسیا 
را داریم و طبیعتاً باید دوس��تان بمانند و به کار خود ادامه دهند. 
بنده به عنوان خدمتگزار از همه مي خواهم بمانند و کار کنند. هر 

کس مي توانسته از کاندیداي مورد نظر خود حمایت کرده و همه 
چیز دیگر تمام شده است. حامي این دوستان هستم و امیدوارم 
بمانند و کار کنند. س��عي مي کنم در اولین فرصت سرمربي تیم 
ملي را ببینم ت��ا تصمیم گیري کنیم. بحث اختلاف نیس��ت و هر 
عزیزي مي تواند ب��ه کاندیداي مورد نظر خ��ود رأي دهد. خودم 
قهرمان بودم و به خوبي آن را درك مي کنم و از آنها حمایت ویژه 
خواهم کرد. اي کاش دوس��تان اجازه دهند نشستي برگزار کنیم 
بعد تصمیم بگیرند. دوستان عجله نکنند و ابتدا صحبت هاي من را 
بشنوند. اینکه بخواهیم از روز اول براي فدراسیون حاشیه درست 

کنیم به صلاح نیست.«
    خودزنی عامل افت جودو بود!

 محمدرضا داورزني، معاون وزیر ورزش هم ابراز امیدواري کرد جودو 
به زودي به جمع رشته هاي مدال آور اضافه شود:»خودزني در جودو 
و بي ثباتي از دلایل افت جودوي ایران بوده و فراز و نشیب جودوي 
ایران طي چند دهه نشان دهنده این است که آن وحدت و دوستي 
که باید در جودو باشد، حاکم نبوده است. حتماً باید با برنامه پیش 

برویم تا آسیبي به تیم ملي و جودوي ایران وارد نشود.«

ميراسماعيلي بر صندلي 
رياست فدراسيون جودو تكيه زد

پرسپوليس صدر را پس گرفت 
پرس��پولیس با برتري پرگل مقابل س��پیدرود رش��ت به صدر جدول 
رقابت هاي لیگ برتر فوتبال بازگشت تا س��ال 97 را با صدرنشیني به 
پایان برساند. عصر دیروز سرخ هاي تهران در حالي که طي هفته هاي 
گذشته با بازي هاي نه چندان دلچس��ب امتیازهاي زیادي را از دست 
داده بودند تنها براي برد و کسب ۳ امتیاز بازي در رشت مقابل میزبان 
خود قرار گرفتند. شاگردان برانکو خوب مي دانستند که پیروزي در این 
بازي آن هم قبل از دربي روز دهم فروردین بسیار حیاتي است. بنابراین 
از همان ابتدا چهره هجومي به خود گرفتند و در نهایت موفق شدند با 
گل هاي علیپور، نوراللهي و نعمتي در برابر تک گل بایرامی با حساب ۳ 

بر یک پیروز شوند و با 45امتیاز به صدر جدول برگردند.

 همگروهی ايران با اسپانيا، تونس و پورتوريكو 
شنزن چین عصر روز گذش��ته میزبان قرعه کشی مسابقات جام         بسکتبال
جهانی 2019بس��کتبال ب��ود. مراس��می که با حض��ور مقامات 

فدراسیون جهانی، نمایندگان ۳2 تیم راه یافته به این رقابت ها و کوبی برایانت، اسطوره 
بس��کتبال امریکا برگزار ش��د و تیم های راه یافته به جام جهانی 
حریفان خود را در مرحله گروهی شناختند. براساس این قرعه، 
تیم ملی بسکتبال ایران که در سید پنجم مسابقات قرار گرفته 
بود، در گروه  C با اسپانیا، پورتوریکو و تونس همگروه شد. بر 
اساس اعلام سایت برگزاری جام جهانی 2019 چین، دیدارهای 

هر ی��ک از گروه های هش��ت گانه این مس��ابقات در 
شهرهای مجزا برگزار می شود که طبق این تصمیم، 
بازی های گروه C، گروهی که ایران در آن حضور دارد 
در شهر گوانگژو برگزار خواهد شد. این سومین حضور 
تیم ملی بسکتبال ایران در رقابت های جام جهانی 
است. سال2010 نخستین تجربه حضور ایران در جام 
جهانی بود. رقابت هایی که به میزبانی ترکیه برگزار شد 

و برزیل، کرواسی، تونس، امریکا و اسلوونی همگروه های 
ایران بودند. تجربه بعدی به 2014 برمی گردد که ایران در 

آن رقابت ها در گروه A با میزبان)اسپانیا(، برزیل، صربستان، 
مصر و فرانسه همگروه ش��د و حالا برای دومین مرتبه در 
سومین تجربه حضور در جام جهانی تیم کشورمان باید در 
مرحله گروهی با اسپانیا بازی کند. این در حالی است که تیم 
ملی بسکتبال ایران با تونس هم در نخستین تجربه حضورش 

در جام جهانی همگروه بود.

 تلاش سايپا برای   قهرمانی و خيز ورامين برای جبران
       واليبال   نخس��تین فینال 
انگیزه های سایپا را 
برای کسب نخس��تین قهرمانی به شدت افزایش 
داده، اما دومین فینال )ساعت 16عصر امروز( بدون 
شک از بازی نخست هم سخت تر خواهد بود، چراکه 
شهرداری ورامین تیمی نیست که به سادگی قید 
قهرمانی را بزند و همین مسئله می تواند بازی سوم 
را نیز پایه ریزی کند اگر ورامینی ها موفق به جبران 
ناکامی در نخس��تین دیدار فینال شوند. البته به 
شرط آنکه ش��رایط جوی اوضاع را به هم نریزد و 

باعث لغو بازی نشود.

سایپا و ش��هرداری ورامین در حالی خود را آماده 
دومین فینال لیگ برتر می کنند که نه مسئولان 
سالن 12 هزار نفری از برگزاری بازی امروز اطمینان 
خاطر دارند و نه مسئولان برگزار کننده مسابقات 
و سازمان لیگ، چراکه این س��الن روز گذشته به 
دلیل بارندگی های عصر جمعه غرق در آب ش��د. 
آبگرفتگی که به دلیل نشت آب از سقف سالن 12 
هزار نفری آزادی می تواند دومین مصاف سایپا و 
شهرداری ورامین را لغو کند، مگر آنکه تهران امروز 
بارانی نباشد و آسمان شهر میزبان فینال والیبال  

مثل جمعه بارشی سیل آسا نداشته باشد.

 جودو برای موفقيت به آرامش نياز دارد
 خوش��بختانه تکلیف فدراس��یون جودو 

سعيد ملایی

ملی پوش جودو

 
مشخص شد و با انتخاب رئیس جدید از 
این پس کارها روال بهتری پیدا می کند. 
خانواده ج��ودو به آرش میراس��ماعیلی 
اعتماد کرد. امیدواریم که همه وعده ها و 
قول هایی ک��ه او داده، خیلی زود محقق 
شوند. ویترین هر فدراسیون ورزشی تیم 
ملی است؛ برای آنکه این ویترین شرایط 
ایده آلی داشته باشد باید توجه ویژه به آن 
داشت. ملی پوشان به عنوان سرباز کشور 
برای تیم ملی می جنگند و هر سیستمی در فدراسیون حاکم باشد و هر 
کسی رئیس باش��د، باز هم برای تیم ملی تلاش می کنند. اهالی جودو 
آرزوی موفقیت رئیس جدید را دارند و امیدوارند اتفاقات خوب پس از 
المپیک ریو تداوم داشته باشد. باید همین مسیر را ادامه داد تا جودو به 
جمع تیم های مدال آور بازی های المپیک بازگردد. این قول را به همه 
می دهیم که جودو به المپیک نزدیک شده، این رشته برای رسیدن به 
این هدف به آرامش نیاز دارد. در صورتی که این روند تداوم یابد، قطعاً 
کسب مدال المپیک هم دور از دس��ترس نخواهد بود. مدیریت جدید 
قطعاً تغییراتی ایجاد می کند و اگر کم و کاس��تی های گذشته برطرف 
شود، آینده خوبی در انتظار جودو است. وضعیت جودوی ایران نسبت 
به گذشته بهتر است، اما هنوز کاستی هایی وجود دارد و به مرور زمان 
باید آنها را پیش از بازی های المپیک توکیو برطرف کرد. ورزش��کاران 
تمام تلاش شان را برای موفقیت تیم ملی انجام می دهند و تا رسیدن 
ورزش��کاران انفرادی به مدال رقابت های مهم از آنها حمایت می شود. 
البته از وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک انتظار داریم پس از مسابقات 
نیز حمایت هایش��ان را از مدال آوران ادامه دهند. ورزشکاران رشته ای 
مثل جودو روی حمایت مسئولان و پرداخت به موقع جوایز بازی های 
آسیایی حس��اب ویژه ای باز کرده اند و همچنان منتظرند تا وعده های 

داده شده، محقق شود. 

وعده كوتاه كردن دست تبانی 
از فوتبال

 خبرها گاه می توانند در عین ناراحت کنندگی، امیدوار کننده باش��ند. 
البته اگر تجربیات تلخ گذشته رش��ته همه امیدهای آنی را به یکباره 

پنبه نکند!
بازداشت دو نفر به اتهام پرداخت پول و تبانی در مسابقه فوتبال، خبری بود 
که روز گذشته فدراسیون فوتبال در اطلاعیه ای به آن اشاره کرد. اطلاعیه ای 
که از ناکام ماندن دو نفری که قصد پرداخت پول و تبانی در مسابقات فوتبال 
را داشتند و دستگیری آنها توسط مأموران پلیس آگاهی خبر می دهد. این 
خبر اگرچه یک بار دیگر پرونده تبانی در فوتبال را باز می کند و روی کثیف 
این ورزش را به رخ می کشد، اما همزمان می تواند این امیدواری را به وجود 
آورد که چشمان تیزبین مسئولان بازدارنده و برگزار کنندگان رقابت های 
لیگ اجازه تاخت و تاز به این افراد را نمی دهند، هرچند که تجربیات قبلی در 
چنین مواردی خیلی امیدوار کننده نبوده و هرگز به سرانجام نرسیده، حتی 
زمانی که افراد سرشناس قاطعانه از در دست داشتن مدارك قابل استناد 
برای پرده برداشتن از تبانی ها گفتند و تأکید داشتند که حرف های زیاد و 
مستندی برای گفتن دارند، اما بعد از مصاحبه های تند و تیز که همه چیز را 
به یک باره زیر سؤال می برد، در نخستین جلسه ای که در کمیته انضباطی یا 
اخلاق برپا  می شد، دست در گردن آنها که قرار بود پرونده تبانی هایشان را 
رو کنند با یکدیگر عکس یادگاری می گرفتند و با بوسیدن صورت هم به این 
مهم که با یکدیگر بچه محل هستند و رفیق گرمابه و گلستان اشاره می کردند 
و داستانی را که با هیجان فراوان آغاز کرده بودند، نیمه کاره رها می کردند 
تا ابهامات در خصوص تبانی های گاه و بیگاه��ی که حرفش در خصوص 

رقابت های لیگ زده می شود، همچنان به قوت خود باقی بماند.
حالا اما فدراسیون فوتبال یک بار دیگر این پرونده حساس و جنجالی را باز 
کرده و خبر از بازداشت افرادی داده که قصد تبانی داشتند، آن هم در این 
مقطع حساس لیگ که یک امتیاز یا یک اشتباه می تواند سرنوشت تیم ها را 
چه در بالا و چه در پایین جدول به طور کل تغییر دهد و گویا همین مسئله 
است که فدراسیون را بر آن داشته تا بر شدت نظارت خود بیفزاید: »در این 
مقطع حساس و سرنوشت ساز رقابت های لیگ برتر و یک، تمامی تحرکات 
و اتفاقات به نحو کاملاً دقیق تحت رصد و نظارت کمیته اخلاق قرار دارد و 
با حضور و عضویت نمایندگان مراجع انتظامی و اطلاعاتی در واحد صیانت 
از فوتبال، زیرمجموعه این کمیته اقدامات مناسبی در این زمینه در دستور 

کار قرار گرفته است.«
فدراسیون در حالی از رصد دقیق اتفاقات لیگ در شرایط حساس کنونی 
خبر می دهد که به ط��ور همزمان، تاج، رئیس همین فدراس��یون نیز از 
بازداشت بیش از 10 نفر با موضوع ش��رط بندی در فوتبال خبر می دهد. 
نفراتی که بدون ش��ک در بدو آغاز فعالیت های خود نیست که بازداشت 
شده اند و فعالیت های آنها تا پیش از این، ادعای رصد دقیق روی رقابت های 
لیگ از سوی کمیته اخلاق را زیر سوال می برد، هرچند که تاج قبل از هر 
چیزی بحث داوری را در این زمینه مبرا می داند و تأکید می کند که داوری 
ایران پاك اس��ت و گلایه های گاه و بیگاه تیم ها در ای��ن زمینه را به عدم 
نتیجه گیری آنها و بهانه جویی هایشان برای فرار از ناکامی ربط می دهد 
و می گوید که اگر کسی جز این مدرك خاصی دارد، می تواند ارائه دهد: 
»اگر کسی جریان سوئی از داوری را می داند، به ما گزارش دهد تا به صورت 
جدی پیگیری کنیم. درست است که داوری ها گاهی به ضرر برخی تیم ها 
بوده، اما این مسئله هرگز به عمد نبوده و اگر غیر از این باشد، حتماً پیگیری 

خواهیم کرد. 
همکاری پلیس امنیت آگاهی و دو، سه دستگاه نظارتی دیگر که به گفته 
تاج کمیته صیانت از فوتبال لیگ را برعهده گرفته اند و درصدد آن هستند 
تا اگر جریان سوئی مانند شرط بندی وجود دارد را شناسایی کنند، بدون 
شک اتفاق خوبی است اما ابهامات در این زمینه که آیا تا به امروز تبانی در 
خصوص بازی های این فصل از رقابت های لیگ برتر صورت گرفته یا نه، به 
قوت خود باقی است، وقتی رئیس فدراسیون می گوید که در حال حاضر در 
همین بحث شرط بندی 10، 12 نفر دستگیر شده اند یا در حال شناسایی 
هستند، چراکه دستگیر شدن متهمان، با در حال شناسایی بودن  آنها دو 
مقوله کاملاً مجزاست که تاج آنها را در کنار هم استفاده می کند تا مشخص 

نشود در این زمینه اتفاق خاصی رخ داده یا قرار است رخ دهد! 
با وجود این، همین که رئیس فدراسیون وعده می دهد اگر مورد قابل اثباتی 
در خصوص تبانی ها باشد به شدت پیگیری می شود، جای خوشحالی دارد، 
اما این خوشحالی زمانی بیشتر می شود که این اتفاق در عمل نیز رخ دهد و 

البته صحبت های تاج هم اندکی واضح تر باشد.

دنيا حيدری
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